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Gyönyörû
novemberek

A szarvasi Tessedik Sámuel
Fõiskola Könyvtára és Szarvasi
Karai szervezésében rendezték
Blaskó Mihály szerzõi estjét no-
vember 5-én a fõiskola könyvtá-
rában.

A magyar és szlovák nyelven
író, kisszénási születésû költõ A
gyönyörû novemberek címû
ötödik kötetét mutatta be az ér-
deklõdõknek.

Az estet Dr. Lentvorszki Anna
fõiskolai tanár szavai nyitották
meg, aki elmondta a rendez-
vényre választott mottóját, a
Szlovák vagyok címû verset.
Ezt követõen a fõiskola hallga-
tói kedveskedtek énekkel és gi-
társzólóval a költõnek, aki nép-
dalgyûjtéssel is foglalkozik.

Az elmúlt 300 évet figyelem-
be véve a régió elsõ szlovák író-
jának tekintjük, aki bár 1952
óta ír, munkái csak a rendszer-
váltás után jelenhettek meg. Dr.
Bukovinszky László, a fõiskola
Mezõgazdasági Víz- és Környe-
zetgazdálkodási Karának fõigaz-
gatója mondott rövid beveze-
tõt, kinek meghívását elfogadva
tarthatta meg Blaskó Mihály im-
már 17. önálló szerzõi estjét.

A 49 verset tartalmazó kötet-
bõl szemezgetve adtak elõ néhá-
nyat a fõiskola szlovák szakos
hallgatói, majd Busi Katalin,
egykori diák szavalta el ked-
venc versét, melynek címe az
Emlékezés finom fátyla.

Különlegessége e versgyûjte-
ménynek, hogy két nyelven,
magyarul és szlovákul íródtak a
benne szereplõ mûvek, ezzel is
bizonyítva az alkotó kettõs (ma-
gyar és szlovák) identitását. Tar-
talmaz még e kötet 13 illusztrá-
ciót is, melyeket a szerzõ aján-
dékba kapott városunk nagy fes-
tõmûvészétõl, Ruzicskay
Györgytõl.                                    J.K.

Az avatóünnepségen elõször
Kovács Lajosné, a Családsegítõ
és Gondozási Központ vezetõje
köszöntette a vendégeket, s ter-
mészetesen azokat az idõs em-
bereket, akiknek, akikért ez az
intézmény létrejött. Mint mon-
dotta, a beruházás megvalósítá-
sához több pályázatot is benyúj-
tott a Családsegítõ és Gondozási
Központ. Ennek eredménye-
ként a Szociális és Családügyi
Minisztériumtól 10,5 millió, a

Összefogással épült
Amint azt az épület bejárati ajtaja feletti tábla is jelzi, szé-
les öszefogásra volt szükség ahhoz, hogy a Bethlen Gábor u.
27-29. szám alatti Idõsek és Fogyatékkal Élõk Klubja meg-
valósuljon. A 45 millió forintos beruházás végére az elmúlt
hét csütörtökén került pont, amikoris ünnepélyesen átad-
ták a klubot a város idõs lakóinak.

Békés Megyei Területfejlesztési
Tanácstól 11 millió forintot si-
került pályázati úton nyerni, az
önkormányzat pedig 23,5 millió
forintot biztosított a beruházás
megvalósításához. A klubépület
terveit Regõs Mátyás készítette, a
kivitelezõ a KOMÉP Városfejlesz-
tési Kft volt. Kovács Lajosné kö-
szönetet mondott mindazok-
nak, akik önzetlen segítséget
nyújtottak a most átadott intéz-
mény berendezéséhez.

Domokos László, körzetünk
országgyûlési képviselõje arra
kérte a klub dolgozóit, töreked-
jenek arra, hogy szeretettel, tü-
relemmel, néha talán még a csa-
ládot is pótolva tudjanak gon-
doskodni az idõs emberekrõl.

Babák Mihály polgármester
arra mutatott rá, hogy a mostani
klubátadással az önkormányzat
nem fejezte be azokat a terve-
ket, melyekkel a városban élõ
idõs emberekrõl kíván gondos-
kodni. A közeljövõ feladatai kö-
zött említette a szomszédos
épület � a Bethlen utcai Idõsek
Átmeneti Otthona � felújítását,
valamint a zöldpázsiti részen
egy hasonló klub létrehozását.

Az ünnepi beszédek után Ko-
vács Lajosné, Domokos László
és Babák Mihály együtt vágták át
a nemzeti színû szalagot, s ez-
után valamennyien belülrõl is
megtekintették az épületet,
melyben nemcsak az idõsek és
fogyatékkal élõk számára mû-
ködik majd klub, de itt tartja
ezentúl összejöveteleit az Arany-
kor Nyugdíjas Egyesület is.

Az ünnepélyes átadás alkal-
mával a Chován Kálmán Mûvé-
szeti Alapiskola növendékei szí-
nes mûsorral kedveskedtek a
társalgóban helyet foglaló idõ-
seknek, illetve a városvezetés
képviselõinek.                           L.J.

Mindenki a városért

Így summázható Szarvas Város Önkormányzata új képvise-
lõtestületének múlt héten vasáranp tartott alakuló ülése,
ami az ünnepi jelzõt nem csak díszként viselte, a jelenlé-
võk és akik televízión követték az ülést igazolhatják, emel-
kedett hangulatú, igazi ünnepi üléssel vette kezdetét az
önkormányzatiság negyedik ciklusa Szarvason.

Az ünnepi eseményeket a városháza tanácskozójában Galambos
Imre, mint korelnök indította azzal � miután köszöntötte a megje-
lenteket �, hogy felkérte dr. Szító Andrást a Helyi Választási Bizott-
ság elnökét: ismertesse az október 20-iki választások eredményét,
adja át a képviselõknek a megbízólevelet. A megbízólevelek átvé-
tele után esküt tettek a képviselõk, majd a polgármester eskütétel-
ét hallgatták felállva a teremben lévõk. Elsõ döntésével az új testü-
let a polgármester illetményét határozta meg, elfogadva az elõter-
jesztést, 330 ezer forint havi fizetésben és 80 ezer forint havi költ-
ségtérítésben határozva meg azt.

Folytatás a 3. oldalon

A Vajda Péter Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégi-
um vezetõsége nagy szeretettel meghívja Önt az intéz-
ményünk alapításának 200. évfordulója alkalmából
rendezett ünnepségre, melyet

2002. november 9-én 10 órakor tartunk
a szarvasi evangélikus Ó-templomban.

Az ünnepi mûsor további programjai:
11.30
Iskolatörténeti kiállítás megnyitója a múzeumban
12.30
Emléktábla avatása az �A� épület földszinti zsibongójában
Az ünnepségsorozat egyéb programjai:
2002. november 8.
14 óra
Koszorúzás az Ó-temetõben
2002. november 8.
18 óra
A diákok ünnepi gálamûsora a Mûvelõdési Központban
2002. november 9.
18 óra
Ünnepi közgyûlés az Öregdiákok baráti Köre
fennállásának 75. évfordulója alkalmából az ebédlõben.

Köszöntjük a Vajda Péter
Gimnázium Szakközépiskola
és Kollégium alapításának
200. évfordulóján rendezett
ünnepség résztvevôit!

� Mindenkinek, aki ebbe az
iskolába járt az elmúlt években,
évtizedekben. Természetesen a
ma ide járó diákoknak, az okta-
tóknak, dolgozóknak is. Nem
utolsó sorban pedig remélem az
egész városank ünnep, hiszen
az iskola fontos kulturális intéz-
ménye a városank, s az volt a
múltban is, meggyõzõdésem, a
jelenben is. Az a tény, hogy a vá-
ros, a térség ezen a viszonylag
magas színvonalon van, ennek
a gimnáziumnak is köszönhetõ.
Évszázadok óta egymásra épülõ
elemei vannak ugyanis a kultú-
rának, a közmûvelõdésnek. Ez
a tény az evangélikus egyház-
nak, az egyház tudatos kultúra-
építésének, iskolaalapításának
is köszönhetõ.

� Ebben az iskolába neves ta-
nárok tanítottak, neves diákok
jártak, mit jelent ez a maiak
számára?

� Különösen az 1800-as évek
közepétõl kezdõdõen mondha-
tó, hogy országosan ismert és je-
lentõs tanáregyéniségek tanítot-
tak itt, akikre irodalmi munkás-
ság, a kutatói tevékenység volt

A kultúra egymásra
épülõ elemei

Kétszáz esztendõ, bizony már történelmi léptékkel is �ér-
telmezhetõ� idõ, ennyi telt el azóta, hogy a Vajda Péter
Gimnázum megkezdte mûködését. A mostani vajdások ter-
mészetesen nagy ünnepséggel készülnek, dr. Kepenyes
János igazgatóval beszélgetve legelõször arról érdeklõd-
tünk, kinek, kiknek ünnep ez a nap?

jellemzõ az oktatás mellett. A
kollégák ismerik ezeket a mûve-
ket, fõként a szakirányaiknak
megfelelõ mûveket, s azt hi-
szem ez erõt ad � bizonyos érte-
lemben � a mai tanárok munká-
jához is. Gondolom ez is közre-
játszik abban, hogy több dokto-
ri címmel rendelkezõ kolléga ta-
nít ma is. Ez inkább az idõsebb
korosztály. A fiatalok körében �
bár akad rá példa � kevesebben
vállalják a kutatást, ami magya-
rázható azzal, hogy a világ, és a
pedagógus-pálya is jelentõsen
megváltozott. Nem lehet
öszehasonlítani a mai pedagógu-
sok munkáját a régiekével. Ko-
rábban lényegesen egyszerûbb
volt például az adminisztráció.
Készülve a kétszáz éves jubile-
umra sokat tanulmányoztuk a
régebbi dokumentumokat, s azt
kell mondjam, õszintén irigy-
lem az elõdöket, hogy milyen
kevés bürokratikus feladatot
kellett végezniük. Így maradt
idejük, viszonylag sok idejük, a
pedagógiai mûhelymunkára, il-
letve a kutatásra.

Folytatás a 3. oldalon


